
/strediská/ na Slovensku dali nám tak svoju dôveru 26. mája l946 ako aj slovenské dediny. To 
je pre nás dobrá legitimácia, aby sme nápravu v odborových organizáciách nielen žiadali, ale 
ju aj dostali. Som presvedčený, že tu budeme môcť rátať s podporou všetkých slovenských 
zamestnancov a robotníkov. 

Zdravý stredný stav. 

Chcem sa ešte zmieniť aj o našich remeselníkoch, obchodníkoch a živnostníkoch. 
Demokratická strana ich záujmy sústavne bráni a napomáha, lebo je presvedčená o tom, že 
zdravý stredný stav je zárukou hospodárskej a politickej stability v štáte. Od tejto politiky 
neustúpi. I v ústave dáme výraz tomuto svojmu predsavzatiu. Nepoctivých obchodníkov, ktorí 
by radi použili zručnosti a skúsenosti na bezpracné hromadenie ziskov, na keťasovanie a 
zdieranie, treba vytvoriť z rodiny statočných a čestných ľudí, lebo títo robia len hanbu a 
národu a štátu len škodu. 

Záverom by som rád apeloval na všetkých Vás, aby ste sa nedali odradiť od svojich plánov a 
predsavzatí, aby ste sa nedali znechutiť a otráviť útokmi a ohováraním, aby ste nedovolili 
rozrážať naše šíky, ale aby ste všetci stáli svorne a nepoddajne ako jeden muž za svojou DS, 
za jej vedením, aby ste jej pomáhali budovať ČSR, šťastný a spokojný život na Slovensku v 
duchu vlastnej československej demokracie, v duchu našich demokratických, slovenských, 
československých a slovanských zásad. 
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Dokument č. 96 

Mesačná správa okresného sekretariátu DS v Topoľčanoch za január 1947 

 

Okresná organizácia Demokratickej strany v Topoľčanoch. 

 

Mesačná správa za január l 9 4 7. 

 

Časť politická všeobecná: Okresná organizácia DS v Topoľčanoch toho mesiaca vydržiavala 
dve výborové schôdze na ktorých sa prejednali aktuálne otázky strany. Bola vydržiavaná 
jedna schôdza a predsedov za plnej účasti. Na tejto prehovoril p.(án) pplk. Milan Polák, 
podpredseda SNR o všeobecnej politickej a hospodárskej situácii. Táto schôdza bola veľmi 
úspešná. 

V januári prevádzali sme valné hromady MO(miestnych organizácií). Dosial sme previedli 65 
obnov MO (miestnych organizácií). Túto prácu sme mohli previesť, keďže v okrese máme 
plné porozumenie našich autonómnych činiteľov v práci pre stranu. Valné hromady boli 
väčšia dobre navštívené členstvom. Podľa všeobecného posudku rečníkov, záujem o stranu je. 

Úspešná bola valná hromada v Topoľčanoch, na ktorej pred 300 členmi prehovoril p.(án) 
poslanec M. Gaj. 

Z iniciatívy OO (Okresnej organizácie) DS zvolaná bola porada do Bojníc o stavbu cesty 
Ponitrianskej. Tejto porady zúčastnili sa priemyselné podniky kraja, zainteresované úrady, 



predsedovia ONV a všetci poslanci kraja. Porade predsedal posl.(anec) Gaj. Bola 
vypracovaná rezolúcia na kompetentné povereníctva, aby táto cesta bola pojatá do 
dvojročného plánu. 

Pri tejto príležitosti dal za základ pre založenie národohospodárskeho zboru pod názvom 
"Ponitriansky národohospodársky zbor". Jeho členmi sa majú stať všetky väčšie priemyselné 
podniky ONV a iné korporácie. Pokladáme zriadenie tejto inštitúcie, ako národný front. V 
národohospodárskom zbore stranícka politika, by bola neutralizovaná. Predsedom 
prípravného výboru Národohospodárskeho zboru je p.(án) posl.(anec) M. Gaj. 
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Dokument č. 97 

List Predsedníctva KSS vedeniu Demokratickej strany z 15. februára 1947 o 
usporiadaní vzájomných vzťahov 

 

                                                                                              Bratislava 15. II. 1947. 

 Titl. 

 Predsedníctvo Demokratickej strany, 

 B r a t i s l a v a. 

 

Predsedníctvo KSS rokovalo na svojom zasadnutí dňa 10. t. m. o ponuke, ktorá bola dňa 5. t. 
m. tlmočená delegáciou Vašej strany, skladajúcou sa z p.(ána) predsedu Dr. Lettricha, p.(ána) 
podpredsedu SNR Poláka a p.(ána) povereníka Josku našim zástupcom a schválilo výsledky 
tohto spoločného rokovania. 

KSS záruku odstránenia príčin ďalekosiahlych politických diferencií a umožnenia plodnej 
spolupráce našich strán v NF vidí predovšetkým v úprimnej a dôslednej demokratickej 
politike a najmä v skoncovaní s tendenciami, usilujúcimi o legalizovanie a tolerovanie 
ľudáctva v našom verejnom živote. Z tohto hľadiska bolo by veľmi želateľné, aby 
predsedníctvo DS zaujalo meritórne stanovisko k materiálu, predloženému proti poslancom 
Dr. Bugárovi, Dr. Kempnému a Dr. Staškovi, naším listom č. zo dňa. 

Svorná spolupráca našich politických strán v rámci NF musí sa ďalej prejaviť v urýchlenom a 
dôslednom zakončení pozemkovej reformy, pričom osobitnú pozornosť doporučujeme 
venovať energickému a spravodlivému prevádzaniu prideľovacieho pokračovania u 
skonfiškovaného pôdohospodárskeho majetku Nemcov, Maďarov a kolaborantov. V záujme 
upokojenia našich roľníkov pokladáme za potrebné, aby boli urobené ihneď opatrenia na 
odovzdávanie agendy vykonávanej doteraz Roľníckou komorou, Jednotnému zväzu 
slovenských roľníkov. Upokojenie našej dediny, ako aj spoluprácu našich politických strán by 
tak isto veľmi podporilo, keby DS zrevidovala svoje doterajšie záporné stanovisko k osnovám 
zákonov, pripravených Ministerstvom pôdohospodárstva /osnova zák.(ona) o revízií prvej 
pozemkovej reformy, o úprave dedičského práve, o sceľovaní pôdy, o úprave poľovníctva, o 
pomoci roľníkom pri uskutočňovaní úloh dvojročného plánu/. Nakoľko všetky tieto osnovy 


